
redacció: 93 458 87 80 – liniasantmarti@comunicacio21.com | anuncia’t: 686 42 95 17  – publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

liniasantmarti.cat · 1/6/2017 · Núm. 112 · Difusió controlada per OJD-PGD: 14.806 exemplars quinzenalsbarcelona 
líniasantmartí

DOS ANYS A L’ALCALDIA pàg 3

Colau arriba a mig mandat
amb més deures pendents 
que mesures aprovades

ESPORTS pàg 12

El Júpiter presenta Alberto
Fernández, el seu nou
tècnic per al curs que ve

Parlen els veïns
4Els votants de la consulta de la superilla del 
Poblenou rebutgen el projecte clarament pàg 8

4La votació sobre l’alberg de la Vila Olímpica
també mostra el rebuig total del veïnat pàg 9

SOSTENIBILITAT EN PERILL
L’Ajuntament alerta que
les platges estan al límit
de la saturació pàg 8

AGENDA NACIONAL
La plataforma Poblenou
vol Referèndum es
posa en marxa pàg 8

DESIGUALTATS
Un miler de llars 
de l’eix Besòs rebran 
una renda mínima pàg 9

COMERÇ
Gran afluència de
visitants al Fora Stocks
de l’Eix Sant Martí pàg 10



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17 
| 2 1 juny 2017líniasantmartí.cat



líniasantmartí.cat 3 | 1 juny 2017Reportatge

El 13 de juny del 2015 va ser un
dia històric a Barcelona. L’acti-
vista i líder de la PAH Ada Colau
era investida la primera dona
alcaldessa de la ciutat. Milers de
persones, al crit de “Sí que es pot”,
van seguir la investidura des de la
plaça Sant Jaume. Durant el seu
discurs, Colau va ser clara: “En
aquestes eleccions hi ha hagut un
vot pel canvi, i aquest canvi es
produirà. Però també hi ha hagut
un vot per les diferències, la plu-
ralitat i els matisos”.

Falten pocs dies perquè es
compleixin dos anys de la presa de
possessió de Colau. S’ha produït el
canvi que va prometre la llavors
flamant alcaldessa? Segurament
aquesta pregunta pot tenir res-
postes molt diferents segons qui les
contesti. Això, però, no impedeix
que, dos anys després, es pugui dir
que Colau ha descobert que la po-
lítica institucional té els seus ritmes
i les seves limitacions, especial-
ment quan s’està en minoria.

MESURES APROVADES
L’actual alcaldessa, ara de baixa
després d’haver estat mare, va
iniciar el mandat amb molta am-
bició. Feia falta començar a com-
plir les múltiples promeses fetes a
la ciutadania durant la campanya
electoral. Han passat dos anys i, se-
gurament, la gran victòria de Co-
lau i el seu govern –primer en so-
litari i després amb el PSC– és la
d’haver canviat, i dominat, l’a-
genda política de la ciutat. El tu-
risme i l’habitatge, els dos grans te-
mes on els comuns van posar més
èmfasis durant la campanya, ocu-
pen ara la centralitat del debat po-
lític. L’aprovació del Pla Especial
Urbanístic d’Allotjaments Turístics
(PEUAT), pactat amb ERC, ha

estat la seva victòria més impor-
tant. Pensat per intentar controlar
el turisme, el pla ha prohibit nous
hotels a les zones amb més oferta.
Tot i això, el turisme ha continuat
creixent i la regulació ha estat re-
correguda pels hotelers.

Pel que fa a l’habitatge, Colau
ha aprovat un altre pla, aquest
acordat amb el Grup Municipal
Demòcrata (antiga CiU) i Ciuta-
dans, que preveu més de 8.000
pisos nous fins al 2025 per am-
pliar el parc públic de lloguer. En
paral·lel, però, l’alcaldessa ha vist
com precisament els preus del llo-
guer han crescut i com els des-
nonaments no s’han aturat. Re-
lacionat amb l’habitatge, tot i que
va més enllà, hi ha el Pla de Barris.
Amb un pressupost de 150 mi-
lions d’euros, invertirà en una
quinzena de zones vulnerables.

A la llista de mesures apro-
vades també s’hi pot afegir el
pressupost d’aquest 2017, que
Colau va tirar endavant després
de recórrer a una qüestió de con-
fiança, i l’anunci de la cobertura
de 200 metres de la ronda de
Dalt, tot i que la mesura ha estat

criticada pels veïns per la seva
poca ambició.

FRONTS OBERTS
Aquests dos anys, però, també es
caracteritzen pels fronts que Colau
ha anat obrint i que no ha pogut
tancar o, en alguns casos, ni en-
carrilar. En l’àmbit de la mobilitat,
una de les banderes d’aquest go-
vern, és on segurament hi ha més
problemes a dia d’avui. El túnel de
les Glòries, el conveni del me-
tro –en vaga–, la unió del tramvia
per la Diagonal i la superilla del Po-
blenou estan portant més d’un
maldecap al govern municipal. 

Glòries i el metro són proble-
mes heretats. En el cas del primer,
la decisió d’aturar les obres, però,
no ha agradat ni a l’oposició ni als
veïns. Pel que fa al metro, ja hi ha
hagut una vintena de dies de vaga
des de l’inici del mandat. D’altra
banda, la superilla ha estat un pro-
jecte que ha generat polèmica i que
ha estat rebutjat per una part del
veïnat. Hi ha hagut errors que el
mateix Ajuntament ha admès.
Per últim, la unió del tramvia per
la Diagonal, un dels projectes que

el govern encara amb més deter-
minació, no té consens polític ni
tècnic.

A banda de la mobilitat, una
altra de les qüestions que de mo-
ment Colau no ha pogut arreglar
és la del top manta. Tot i els plans
d’inserció municipals, s’han con-
tinuat vivint escenes tenses amb
persecucions policials. De fet, el
Sindicat Popular de Venedors
Ambulants ja ha alertat que aquest
estiu pot tornar a ser problemàtic.

VALORACIONS OPOSADES
El balanç de l’oposició és molt crí-
tic amb Colau. El Grup Municipal
Demòcrata ha parlat d’un “suspens
estrepitós”, mentre que ERC ha
deixat clar que avui no investirien
l’alcaldessa. Per la seva banda,
Ciutadans creu que Colau “tapa
amb decisions ideològiques la seva
incapacitat per gestionar”, mentre
el PP creu que el govern “divideix
i gesticula però no governa”. Per úl-
tim, la CUP veu una oportunitat de
canvi perduda. Aquest malestar va
quedar palès durant el plenari del
26 de maig. Tota l’oposició, amb
l’excepció de la CUP i del regidor

no adscrit Gerard Ardanuy, va
reprovar la gestió de Colau i el seu
govern. Era la quarta reprovació
durant els dos anys de mandat.

El govern, lògicament, també
ha fet la seva valoració. En una
roda de premsa, l’alcalde en fun-
cions, Gerardo Pisarello, que va
comparèixer acompanyat del so-
cialista Jaume Collboni, va de-
fensar que han fet front a la si-
tuació d’emergència social ge-
nerada per la crisi i han “canviat
l’agenda política” per posar la
lluita contra les desigualtats i el
dret a l’habitatge al centre del tau-
ler polític. De totes maneres, Pi-
sarello va dir que es mouen a llarg
termini: “No pensem en el 2019,
sinó en el 2030.  Estem establint
les bases d’un gran canvi”.

I Colau? Quin balanç fa? Des
del seu perfil de Facebook ha re-
marcat que “un canvi profund, de
valors i de polítiques, mai no es
produeix d’un dia per l’altre”. “Es-
tem posant les bases per a un fu-
tur més just, més democràtic i més
fratern”, afirma. La segona part el
mandat està a punt d’arrencar.
Caldrà veure com acaba el partit.

Albert Ribas
BARCELONA

El canvi de Colau, al ralentí
» L’alcaldessa arriba a l’equador del mandat amb més deures pendents que mesures aprovades

» El control dels allotjaments turístics i el Pla d’Habitatge contrasten amb Glòries, la superilla i el tramvia

Colau, el dia de la presa de possessió com a alcaldessa. Foto: Ajuntament 
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per Iu Forn

4Kilian Jornet com a metàfora del Procés

Imaginem un Procés que un
dia decideix pujar a l’Everest. O
sigui, el més alt possible. Al tot.
Un repte, eh? L’Everest no és fà-
cil. Hi ha gent que està tota la
vida preparant-se i no ho acon-
segueix. Altres s'hi deixen la
vida. Els elegits no són gaires i
només ells saben l'esforç que els
suposa fer aquest cim.

Per tant, queda clar que pu-
jar-hi no està a l'abast de qual-
sevol i que és una excursió que
cal preparar tècnicament, men-
tal i física. I en plena ascensió
pots trobar-te un munt de sor-
preses inesperades i contra-
temps insuperables. Els que et
posa la natura (digui'n un Estat)
i els que et poses tu mateix (di-
gui'n la unitat necessària).

Però bé, imaginem que al fi-
nal es decideix acceptar el rep-
te i provar l'aventura, com és el
cas que ens ocupa.

Total, que tu estàs al cam-
pament base preparant-t'ho tot
durant temps. Durant molt de
temps. I vas fent l'aclimatació
necessària. Vas pujant mate-
rial. Vas mirant com atacaràs el
cim. Vas observant les previ-
sions meteo per saber quina
pot ser la millor època per ata-
car. Vas veient els impediments.
Vas patint les tempestes, les
allaus, les ventades... Superes
amb tacte les divergències que
hi pugui haver entre la gent
que ha de formar la cordada i

que són necessaris per poder te-
nir garanties d'èxit. Escaladors
de diverses procedències, que no
tots faran el cim, però que sen-
se la seva ajuda serà impossible.
Mires de tenir els millors xerpes,
els que et puguin ajudar amb
més eficiència. I ho vas enlles-
tint tot amb determinació, però
amb prudència.

I un bon dia, al camp 5 hi
apareix en Kilian Jornet. Tot-
hom amb una equipació sofis-
ticada i ell pràcticament en mà-
niga curta i xancletes. I l'equip
que fa mesos que prepara una
ascensió que durarà dies li pre-
gunta:

- Home Kilian, què hi fas per
aquí?

- No, res, que pujo un mo-
ment a l’Everest, bereno, i ara
baixo. I quan hagi baixat, hi tor-
naré a pujar una estona a veu-
re si segueix tot a lloc.

I, efectivament, en Kilian
Jornet puja i baixa en un pim-
pam, com qui va a comprar el
pa. I algú podria pensar que això
1/ és senzill i 2/ és el que cal fer:
pim-pam amunt i tema resolt.
Però és que de Kilian Jornet no-
més n'hi ha un.I potser en tota
la història de l'alpinisme. I fer el
que fa ell és impossible per la
resta. I qui intenti fer-ho, com a
mínim, ha d'haver estat a la
muntanya els anys que ell hi ha
estat, vivint-hi el que ell hi ha
viscut, passant pel que ell hi ha

passat i, a més, tenir les seves
condicions físiques i mentals.

Estic dient que cal abando-
nar el projecte de pujar a l’Eve-
rest? No. Estic dient que l'alta
muntanya no és anar a passejar
pel passeig marítim del poble on
el cunyat hi té un apartament i
que hi ha gent que de vegades
s'ho pensa. I ara que sembla que
arriba un intent d'atac preparat
durant anys, no podem preten-
dre ser en Kilian Jornet. Bàsi-
cament perquè no ho som.

La nostra és més la tàctica
Ferran Latorre. Objectiu clar i
anar complint els terminis pre-
vistos fent les coses quan saps
que pots tenir èxit i amb deter-
minació. I si el dia que ataques hi
ha tempesta, baixar. I atacar al
moment en que l'èxit sigui més
factible. I, sí, de vegades ni així
te'n surts, però si l'objectiu és fer
el cim, el risc zero no existeix i
has d'estar disposat a assumir-lo,
però mai regalar res al risc.

I és que potser la resposta a
l'afirmació “Tenim pressa” hau-
ria de ser una pregunta: “Som
en Kilian Jornet?”. I em temo
que la resposta és que no. Però
escolti, el gran Ferran Latorre ha
fet els 14 cims de més de vuit mil
metres. Everest inclòs. I si del
que es tracta és de fer això, fi-
xem-nos en com ho ha fet. I se-
guim el seu ritme.

Publicat a El Nacional.cat

per Salvi Pardàs

Durant generacions els cata-
lans hem assumit com una
fatalitat que no podríem mai
decidir el nostre futur. Però l’ú-
nica manera de fer possible
una cosa és creure-se-la. I així
ho vam fer i vam començar,
simplement, a posar urnes
pels carrers. Un acte tan sen-
zill com transcendental: vam
començar a conquerir la lli-
bertat, a perdre la por, les re-
serves, la malentesa prudència
i d’altres “virtuts” que se’ns

han atribuït. I vam arribar a la
consulta d’autodeterminació
del 9-N del 2014, l’acte d’afir-
mació nacional més important
de la història de Catalunya. 

Perquè per primer cop en
la història –una història que
és un seguit de derrotes mi-
litars i frustracions–, dos mi-
lions i mig de votants ens
vam sentir amos del nostre
destí. Com va dir Nelson
Mandela: “Tot sembla im-
possible fins que es fa”.

Un diari participatiu

4Impossible fins que es fa

Actualitat a la xarxa

#VolemDataIPregunta #XiuladaIVictòria

@didaclopez: Hauríem de tenir ja una
data clara de la data adient per comu-
nicar la data i la pregunta del referèn-
dum. 

@miqueleo: Malgrat que la megafonia
de l'estadi ressonava més que mai, a la fi-
nal de la Copa del monarca del país veí la
xiulada va ser espectacular.

#VagaDeTaxis

@J_Alex_Vega: No deixa de ser divertit
veure segons qui queixant-se de la vaga
del taxi. No sigui que hagin d’agafar un
metro o bus amb el poble.
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Un diari obert

Els ha costat, però hi ha indicis que
per fi ho han entès. Després de cinc
anys de vies catalanes, de V, de sa-
marretes de tots els colors, de para-
detes els dissabtes al matí i d’aplau-
diments a les portes del TSJC, a Ma-
drid descobreixen aquests dies que
posar les urnes per exercir el dret a de-
cidir no és un deliri d’Artur Mas i de
Convergència. Ni tampoc el fruit de la
manipulació sobre la consciència dels
catalans amb una TV3 controlada
per les elits corruptes que s’embol-
callen en l’estelada per, a través del
Telenotícies, enganyar les tietes que
fins fa quatre dies pensaven que Du-
ran Lleida era l’home d’ordre que
Catalunya necessitava perquè el cove
fos ben ple de peix. Desgraciadament
per a ells. Perquè derrotar unes de-
senes de polítics és molt més fàcil que
derrotar més de dos milions de per-
sones que no tenen res a perdre.

A Moncloa comencen a entendre
que, encara que a la depuració judi-
cial franquista del 9N hi sumin les in-
habilitacions Forcadell i els membres
sobiranistes de la Mesa, els 72 dipu-
tats independentistes, els consellers
i fins i tot els empleats de la fàbrica
d’urnes, no aturaran res. Tampoc
se’n sortiran amb les amenaces que
descriu dia sí dia també un diari ma-
drileny en fallida econòmica i perio-
dística, sostingut pel poder financer
espanyol. Perquè ara sí, visualitzen
que el procés va néixer al carrer i no
als despatxos, de manera que la seva
principal força és la gent. Gent de tota
mena i condició, que en molt poc
temps ha perdut qualsevol espurna de
por al llenguatge dictatorial de l’Es-
tat i als pamflets de la Brunete me-
diàtica que han servit per blindar el
règim del 78 durant quatre dècades
també a Catalunya. I sobretot, és
gent que no permetrà que els repre-

sentants, escollits democràticament
a les urnes amb un compromís molt
clar, canviïn de rumb per por o per in-
teressos electoralistes. A Catalunya,
com a Madrid, també es juga al tot o
res. I tot plegat, assumint els costos
que pugui tenir, en tots els sentits, ex-
ercir la sobirania.

Doncs bé, tot això es resumeix en
la idea del ministre portaveu espanyol,
Íñigo Méndez de Vigo d’aquest di-
vendres, que va assegurar que "el
govern espanyol es dirigeix a la so-
cietat catalana", que és a qui vol ex-
plicar què "lo que es correcto”. ‘Lo cor-
recto’ és el règim del 78, la violència
amb què es fa fer la Transició, l’em-
peltament del franquisme en la falsa
nova justícia, la repressió, la no se-
paració de poders, la putrefacció de la
monarquia, la Constitució que blinda
un règim corrupte fet a mida per al
sosteniment de les elits polítiques i
econòmiques.

I malgrat que no passen unes ho-
res sense que arribi algun exabrupte de
Madrid, l’Estat dóna per perduda la
guerra amb el Govern i el Parlament
català. Com va fer a les portes del 9N,
assumeix la fallida constitucional que
viurà un altre diumenge. El règim té
clar que hi haurà urnes, altrament, el
poder espanyol, que inclou el PSOE, no
es passaria el dia dient que impedirà
el referèndum. I així serà si no és que
hi ha un miracle i la seva estratègia
propagandística qualla al carrer cata-
là... És a dir, que el gruix dels catalans
entenguin d’una punyetera vegada
que ‘lo correcto’, allò que han de de-
manar als seus líders, és no tocar el que
no sona a un règim monàrquic cor-
rupte, sinó intentar aprofitar-se’n al
màxim. Vaja, com han fet els bascos
exemplars. La Puta i la Ramoneta.

Publicat a El Món.cat

per Gemma Aguilera per Jordi Lleal

Catalunya farà un favor a Espanya:
sembla una paradoxa, però no. Quan
sigui independent, crearà una reacció
social i política a Espanya que trencarà
amb l’estatus actual i renaixerà una
nova Espanya, lluny de les estructu-
res heretades del franquisme, lluny de
tirar de veta de la mamella catalana,
entraran en una catarsi per desem-
pallegar-se d’antics defectes. 

En un programa de televisió, Llu-
ís Foix i Manuel Milián Mestre de-
manaven al govern espanyol un can-
vi d’estratègia respecte a les deman-
des de Catalunya. Posaren com a ex-
emple que pagesos lleidatans es quei-
xaven dels recol·lectors andalusos
que treballaven a les seves explota-
cions, perquè a la que feien les 29 jor-
nades de treball, plegaven i els dei-
xaven penjats, de resultes que amb
aquests jornals, ja en tenen prou per

cobrar subsidis la resta de l’any. Joan
Josep Queralt posava com a exemple
contrari Alemanya, en què els estats
federats del nord, que representava
que eren el motor de l’economia ale-
manya, van abocar copiosos ajuts
econòmics i que ara, si vas als estats
del sud, han canviat com un mitjó, per
què? Perquè s’han emprat els diners
adequadament per invertir i per mo-
dernitzar les estructures industrials i
de comerç. Tota una lliçó d’eficàcia. 

A Espanya s’està ben lluny d’a-
questa mentalitat. És allò d’anar vivint
de la ganga. Això canviarà perquè no
tindran cap altra alternativa i quan Ca-
talunya sigui independent, els que
gaudeixen del règim foral les passaran
magres perquè les altres autonomies,
si marxa la mamella catalana, es gi-
raran cap al país basc i Navarra i ho
voldran revisar. Al temps.

@antonlosada: Hay gente que pide elec-
ciones en Catalunya para que vote la gente
pero rechaza el referéndum porque es ile-
gal que vote la gente.

@Gargotejant: Per tal d'anar en contra del
PDeCAT, els comuns estan actuant com si
en el Cas Palau el Palau fos una víctima en
comptes d'una part implicada.

@KRLS: "Estar disposat a tot" per impedir
el #Referèndum significa estar disposat a
utilitzar la força? És hora que l'Estat ho
aclareixi.

Opinió en 140 caràcters

4“Lo correcto” per a un català 4Tots a pencar

Parlen els
veïns

Jonathan
“Crec que hem arri-
bat a un punt que la
ciutat s’està que-
dant petita per a la
quantitat de gent
que hi viu i que hi
vol venir a viure. Els

preus han pujat moltíssim en cinc anys i
el pitjor és que crec que, per molt que ho
intentin, no hi ha cap solució.”

Niki
“És horrorós, fa
temps que busco
pis i no hi ha ma-
nera de trobar-ne a
un preu raonable.
Crec que s’hauria
de fer alguna cosa

per intentar regular-ho, perquè a més a
més molts estan fets un desastre i abans
s’haurien de reformar.”

Xavier
“Depèn molt de la
zona on el busquis,
de la quantitat de
gent que hi hagi de
viure, de si el pis
està reformat o no...
Però és cert que a

Barcelona els preus s’han disparat, de ma-
nera que molta gent, com jo, ha optat per
marxar a viure a la rodalia.”

Carlos
“Tot i que la situació
pot canviar en fun-
ció del barri on es-
tiguis buscant, la re-
alitat és que els
preus són cada cop
més alts i no sempre

per pisos o habitacions en condicions.
Crec que comprar una casa, avui en dia,
és més rentable que viure de lloguer.”

Què en penses dels actuals preus del lloguer a la ciutat?
per Toni Enguix
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Sant Martí

El serial de la superilla del Poble-
nou va viure aquest diumenge el
seu darrer episodi. I és que va te-
nir lloc el tercer i definitiu dia de
votacions de la consulta veïnal or-
ganitzada per la Plataforma Afec-
tats Superilla, que durant tres
diumenges de maig ha permès als
veïns, i també als comerciants i tre-
balladors del perímetre de la su-
perilla, dir la seva sobre un pro-
jecte que des de la seva imple-
mentació ha causat divisió veïnal.

Més enllà d’aquesta realitat
que viu el Poblenou des de fa 9
mesos, els resultats de la consul-
ta van deixar un clar rebuig al pro-
jecte entre els que van decidir
participar-hi. Hi van haver un
total de 1.729 persones que van vo-
tar: 1.507 (87%) van dir no al pro-
jecte i 218 (13%) hi van votar a fa-
vor. D’aquests 1.729 vots, 1.114 van
ser dels veïns de dins la superilla
o dels carrers perimetrals. Entre
aquests, els resultats van ser els se-
güents: 954 vots (85%) contra la
superilla i 160 (15%) a favor. La
participació -només hi ha dades
sobre els 1.114 votants- va ser del
17,1%. En un primer moment,
els organitzadors van situar aques-
ta xifra, per error, en un 26,6%.

Sigui com sigui, des de la Pla-
taforma Afectats Superilla s’han
mostrat molt satisfets amb la par-
ticipació veïnal. Afirmen que la
consulta ha servit per “constatar
novament que el rebuig del veïnat
a la superilla és molt ampli”. Al
mateix temps, destaquen que “el
rebuig per part dels comerciants i

treballadors ha estat encara més alt
que el els veïns residents”, cosa que
significa, segons el seu parer, que
“la superilla està deprimint l’acti-
vitat econòmica del barri”.

LES XIFRES, QÜESTIONADES
La publicació de les xifres, però, ha
estat envoltada d’una certa polè-
mica. El Col·lectiu Superilla P9 les
ha posat en dubte i, en uns càlculs
que ha publicat, defensa que la
participació entre els voltants de
la superilla i el seu perímtre ha es-
tat de l’11,9% i no del 17,1%. Afir-
men que el cens total d’aquesta
zona és de 9.377 persones, men-
tre que la Plataforma Afectats
Superilla va fer el càlcul sobre un
cens estimat de 6.500 persones.  El
Col·lectiu Superilla P9 afegeix que
la participació baixa fins al 2% si
es fa el càlcul de la participació res-
pecte el cens de tots els barris que
podien votar.

REACCIONS POLÍTIQUES
A banda d’aquesta polèmica rela-
cionada amb les xifres, la reacció
del govern municipal a la consul-
ta no es va fer esperar. El regidor
Josep Maria Montaner va  rebut-
jar dimarts, en declaracions a Be-

tevé, fer marxa enrere amb el
projecte. De fet, Montaner va
menystenir el resultat perquè els
partidaris de la superilla “no van
anar a votar”. Els resultats, va afe-
gir Montaner, “ens donen un in-
dici que hi ha un sector en contra
però no ens diu qui hi està més a
favor o més en contra”.

Per la seva banda, a l’oposició
hi ha hagut peticions per tal que
el govern escolti els veïns i, tam-
bé, per la retirada del projecte. Al-
fred Bosch (ERC) ha afirmat que
“el govern Colau, que  sembla que
només estigui interessat en les
consultes que poden dissenyar des
del despatx, té l'obligació d'escol-
tar els veïns després de la consul-
ta”. Qui s’ha expressat amb més
contundència han estat el Grup
Municipal Demòcrata, Ciutadans
i el PP, que han demanat la reti-
rada de la superilla. Forn (GMD)
ha parlat d’una “mala execució
que farà que una cosa que era
bona es converteixi en una cosa
perversa”, mentre que Alberto
Fernández (PP) considera que la
superilla és un “superenrenou”.
Per últim, Blanco (Cs) ha dema-
nat “desmantellar immediata-
ment el desafortunat experiment”.

Una imatge de la segona jornada de votació. Foto: Twitter (@AfecSuperillap9)

Els votants de la consulta de la 
superilla rebutgen el projecte

» Un total de 954 veïns directes de la zona (85%) van mostrar 
el seu rebuig a la iniciativa, mentre que 160 la van defensar (15%)

Neix la plataforma
Poblenou vol Referèndum

POLÍTICA4Poblenou té des de fa
pocs dies una nova plataforma
política. Es tracta de Poblenou
vol Referèndum, que ha nascut
amb l’objectiu de defensar el
referèndum sobre la indepen-
dència  com “l’instrument in-
eludible per a poder dirimir el fu-
tur polític de Catalunya”.

La plataforma està formada
per un grup de persones provi-
nents de diferents entitats i or-
ganitzacions de sensibilitats di-
verses. L’objectiu de la platafor-
ma, tal com expliquen ells ma-
teixos, és “fer palès que al Po-
blenou hi ha una àmplia majo-

ria social que reclama la cele-
bració d’un referèndum per de-
cidir el futur polític de Cata-
lunya”. Al mateix temps també
volen “treballar per estendre
aquesta reivindicació col·lectiva”.

El tret de sortida de la pla-
taforma es farà avui amb la ce-
lebració d’un acte a la Bibliote-
ca Manuel Arranz. Hi partici-
paran Àfrica Ragel, escriptora i
veïna del barri; Eduard Voltas,
periodista, editor i veí del barri;
Carme Laura Gil, coordinadora
del Pacte Nacional pel Refe-
rèndum i Jaume Asens, tinent
d’alcalde de la ciutat.

L’Ajuntament alerta: les platges
estan al límit de la saturació

SOSTENIBILITAT4Les platges
de la ciutat, algunes d’elles al dis-
tricte, estan al límit de la satu-
ració. L’avís el va enviar dilluns
el comissionat d'Ecologia de l'A-
juntament, Frederic Ximeno,
durant el tret de sortida a la tem-
porada alta de bany.

En una roda de premsa, el
comissionat va explicar que Bar-
celona va rebre l’any passat més
de 4,7 milions de visitants, gai-
rebé 1 milió més que en l’anterior
registre. Ximeno va afirmar que
l’Ajuntament haurà “d’estar
atent als nivells de saturació”, tot

i que va admetre que “no podem
regular ni prohibir l’accés a les
platges”. D’altra banda, va afegir
que, a partir de l’any que ve,
quan s’acaben les llicències de to-
tes les guinguetes, es revisaran
diferents qüestions, com ara la
seva mida o la xifra de gandules.

PLATJA PER ALS GOSSOS 
D’altra banda, avui obre la zona
de gossos de la platja de Llevant.
Farà 1.250 metres quadrats, unes
mesures molt similars a les de
l’any passat i tindrà un aforament
per a un centenar d’animals.

Cultura | Espai Subirachs
El carrer Batista del Poblenou acull des de dissabte l’Espai Subirachs, un petit museu 

impulsat pel fill de l’escultor Josep Maria Subirachs, que permetrà que es mostrin les obres 
d’aquest escultor contemporani de reconegut prestigi internacional. El local del carrer Batista

adquirit per la família està situat al costat de la casa natal de Subirachs, al carrer Pere IV.

Albert Ribas
EL POBLENOU
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El Besòs i el Maresme es
prepara per a la Festa Major

CELEBRACIÓ4Els veïns del Besòs
i el Maresme ja escalfen motors
per a la Festa Major. La celebra-
ció arrencarà el 9 de juny i s’a-
llargarà fins al 18 del mateix mes.

Durant aquests dies els carrers
del barri s’ompliran d’activitats
pensades per a tots els públics que
es caracteritzaran per ser una
barreja entre la cultura pròpia i la
d’altres zones del món. El prota-
gonisme serà per a les sardanes,

les havaneres i els gegants, que
conviuran amb el hip hop i el reg-
gae i amb actes relacionats amb
la memòria històrica.

Qui també celebrarà la seva
Festa Major els mateixos dies -del
9 al 18 de juny- és el barri de la
Palmera, amb un bon nombre
d’activitats de cultura popular.
Qui arrenca avui la seva Festa
Major, que durarà fins dilluns, és
el barri de Paraguai-Perú.

Un miler de llars de l’eix Besòs  
rebran una renda mínima

AJUDES4Un miler de llars de
l’eix Besòs, que inclou el districte
de Sant Martí, i també Sant
Andreu i Nou Barris, rebran a
partir del setembre una renda
mínima d’entre 400 i 525 euros
en el marc d’una prova pilot mu-
nicipal. L’anunci el va fer ahir la
tinent d’alcalde de Drets So-
cials, Laia Ortiz.

El projecte, que tindrà un fi-
nançament aproximat de 13
milions d’euros, té el suport de
la Unió Europea, que aportarà
gairebé cinc milions després
que el passat mes d’octubre
Barcelona  fos premiada per
crear aquesta renda municipal
d’inclusió en el marc de la ini-

ciativa europea B-MINCOME,
que lluita contra la pobresa i les
desigualtats socials.

Així doncs, aquestes llars re-
bran l’ajuda durant dos anys. La
renda, combinada  amb diferents
polítiques públiques actives so-
ciolaborals, servirà per estudiar,
tal com expliquen des de l’A-
juntament, “la manera més efi-
caç d’atorgar-se”. Des del con-
sistori afegeixen que la intenció
d’aquestes prestacions “no és
només que es redueixin les des-
igualtats, sinó també apoderar
els seus receptors, aconseguir ta-
llar la transmissió de la pobresa
de pares a fills i assegurar la
igualtat d’oportunitats reals”.

Un total de 1.260 veïns de la Vila
Olímpica han votat en contra de
l’alberg de 440 places que està
previst que obri a l’avinguda Icà-
ria. Aquesta és la xifra de vots, que
representa un 97% del total de
participants, que ha obtingut el
‘no’ a aquest projecte en el marc
de la consulta veïnal que es va ce-
lebrar entre el 2 i el 24 de maig.
Per la seva banda, només 30
veïns van votar a favor de l’alberg
i sis ho van fer en blanc. La xifra
total de participants, 1.297, suposa
una participació del 21%, ja que el
cens de les últimes eleccions mu-
nicipals era de 6.211 persones.

Aquests resultats els va pre-
sentar el president de l’associació
de veïns, Jordi Giró, en una roda
de premsa celebrada l’endemà de
l’acabament de la consulta. Giró
va destacar la participació de la
consulta i la va comparar amb la
de l’avinguda Diagonal del 2010,
de caràcter oficial, que va tenir una
participació del 12%. 

El president de l’associació
de veïns també va aprofitar la seva
compareixença pública per de-
manar al govern municipal que  es

faci seu el resultat de la consulta
i negociï amb els propietaris de
l’immoble. Si no és així, va avisar
Giró, d’aquí a un mes recorreran
als tribunals amb un contenciós
administratiu que anirà dirigit a
qui va atorgar la llicència. Des de
l’associació de veïns creuen que hi
ha elements per argumentar que
la llicència està mal concedida,
com ara qüestions relacionades
amb l’aparcament, la seguretat,
l’accessibilitat i la ventilació.

En paral·lel, Giró també va
explicar que han començat a
tramitar un expedient per mirar
d’aconseguir que l’edifici sigui
declarat Bé d'Interès Cultural
de Catalunya o de Barcelona.

Això implicaria que fos més fà-
cil de protegir.

RESPOSTA MUNICIPAL
Per la seva banda, el regidor Jo-
sep Maria Montaner, en declara-
cions a Betevé, va afirmar que els
resultats de la consulta “pressio-
nen” el govern i va recordar que
l’executiu tampoc veu bé el pro-
jecte. Montaner va comparar
aquesta consulta amb la de la su-
perilla per descriure-la com a
“més legítima perquè està clar que
els veïns de la Vila Olímpica estan
en contra del projecte”. El regidor
també va explicar que l’Ajunta-
ment està buscant la manera de
reunir-se amb els propietaris.

Imatge de la roda de premsa del 25 de maig. Foto: Twitter (@AlfredBosch)

Més de 1.200 veïns de la 
Vila Olímpica rebutgen l’alberg

Albert Ribas
LA VILA OLÍMPICA
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FIRA4La divuitena edició de la
Mostra de Comerç i Fora Stocks
de l’Eix Sant Martí, celebrada
diumenge passat, va ser “tot
un èxit”, segons explica a Línia
Sant Martí el president de l’as-
sociació, Carles Martínez. L’es-
deveniment va ocupar la Ram-
bla Guipúscoa, entre els carrers
Agricultura i Maresme, amb un
total de 70 estands de boti-
guers del barri i artesans, els
quals van poder oferir els seus
productes als visitants, des de
moda i complements fins a pa-
rament de la llar, entre altres. 

Uns visitants, destaca Mar-
tínez, que van superar els de l’e-
dició de l’any passat. “Hi havia
molta gent”, afegeix, tot re-

marcant que va fer “un dia es-
plèndid”, cosa que va ajudar a
fer créixer l’afluència a la fira. 

L’èxit de visites, de retruc,
va deixar contents els comer-
ciants, que van tenir l’oportu-
nitat de donar-se a conèixer en-
tre els veïns i veïnes i van fer un
“bon dia de vendes”, assegura
Martínez. 

Però a banda de l’aspecte
purament comercial, la mostra
va oferir tallers i activitats per a
tota la família. Entre ells desta-
ca l’exhibició de karate del Club
Ridao i altres a càrrec d’acadè-
mies d’idiomes del barri. 

Però l’estrella de la jornada
va ser la tradicional rostida de
la vedella, que va començar a

cuinar-se la nit d’abans. En to-
tal, des de l’eix xifren en un mi-
ler les racions repartides al llarg
del migdia d’aquell dia. 

PRIMERS DIES DEL TRIATAPES
Des del passat dia 18 de maig els
eixos del districte –Eix Sant
Martí, Eix Clot i Eix Poblenou–
estan celebrant la tercera edició
del Triatapes, la ruta de tapes
conjunta de Sant Martí. 

Gairebé una quarantena de
bars i restaurants estan oferint
una tapa i una beguda per 2,25
euros cada dijous, de set de la
tarda a 10 de la nit. La ruta s’a-
llargarà fins al pròxim 5 d’oc-
tubre i donarà premis sorpresa
als clients participants.

Gran afluència de visitants al
Fora Stocks de l’Eix Sant Martí

» La mostra de diumenge va superar les xifres de la de l’any passat
» Hi va haver exhibicions i es va fer la tradicional rostida de la vedella

Més de 1.500 persones a la
Mostra de Comerç de l’Eix Clot
DINAMITZACIÓ4L’Eix Clot va
celebrar el passat 21 de maig la
seva Mostra de Comerç, en la
qual van participar 1.500 per-
sones que van gaudir de les 50
parades de roba, complements,
bijuteria, massatges, teràpies, i
serveis diversos que hi havia
instal·lades a l’avinguda Meri-
diana, entre els carrers Aragó i
Consell de Cent. 

A banda de les botigues, la
mostra va oferir un ampli ventall
d’activitats i exhibicions, prota-
gonitzades pels Cheerleading

Thunders Barcelona, The
Country Wonder, el Ball de Bas-
tons del Clot i els disc joqueis de
Northern Clot i els grups de
música d’Hangar 05, que van
amenitzar una jornada comercial
i lúdica molt concorreguda. 

A més, la Mostra de Comerç
també va oferir un sorteig d’una
panera amb productes de les
botigues de l’Eix Clot. 

Des de l’associació han volgut
agrair la participació tant dels
veïns i veïnes com de les entitats
i comerços participants. 

La Mostra de Comerç arribava enguany a la seva 18a edició. Foto: Twitter (@mariaarenillasp)

El Besòs i el Maresme tindrà la
seva fira de ‘Comerç al carrer’

ACORD4El Besòs i el Maresme
ja té el seu propi pla d’impuls del
comerç de proximitat. El van
signar ahir al matí l’Ajuntament,
l’Associació de Concessionaris
del Mercat del Besòs, l’Associació
de Comerciants Xavier Nogués i
l’Associació de Comerciants
019 –antiga Associació de Co-
merciants del Besòs–. 

Entre altres, l’acord contem-
pla la creació d’una fira de Co-
merç al carrer perquè els esta-
bliments adherits a aquestes en-
titats es puguin donar a conèixer
la barri. Tot i així, encara no hi ha
data per a la celebració de la
mostra. A més, l’acord preveu im-
plantar un servei de repartiment

a domicili, el qual es començarà
a posar en marxa pròximament
com a prova pilot i adreçat a
persones grans i amb dificultats
de mobilitat. Si no hi ha canvis,
aquest servei serà batejat com
Ntrega. Per altra banda, el con-
veni preveu millorar l’accessibi-
litat a les botigues i l’eficiència
energètica. “Units fem més força”,
assegura a aquesta publicació la
presidenta dels comerciants 019,
Raquel Espada. 

Justament, aquesta entitat
celebrarà el 10 de juny a la
rambla Prima amb Cristòfol de
Moura un mercat de segona
mà, conjuntament amb On the
Garage i obert a tothom. 

Polèmica a la rambla del
Poblenou amb les terrasses

NORMATIVA4La relativament
nova ordenança singular de te-
rrasses de la rambla del Poble-
nou està generant polèmica un
mes després de la seva posada de
llarg. I és que les especificitats de
la normativa han provocat, tal
com va avançar Betevé, que hi
hagi establiments que tinguin la
terrassa a més de 50 metres de
distància de la seva porta. 

Aquest és el cas del restau-
rant Don Curado. “Estem per-
dent clients”, explica a Línia
Sant Martí Lassem Ouahmane,
del restaurant. I és que el servei
del negoci empitjora, ja que aug-
menta el temps d’espera per ser
atès. “A vegades hi ha clients de

la nostra terrassa que entren a
pagar al bar que tenen al davant
i no a nosaltres”, es lamenta. 

CONFUSIÓ DE TERRASSA
Un cas similar viu La Roda, des
d’on Samer Olabi Babli alerta
que aquesta situació està gene-
rant problemes entre els negocis,
amb clientela fent servir lavabos
aliens i seient en unes taules pen-
sant que són de l’establiment que
tenen davant quan, en realitat,
no ho són. 

Des del Districte han dit que
durant l’estiu s’analitzaran
aquestes situacions problemàti-
ques i que es faran les modifi-
cacions que siguin escaients.

Formació | En marxa una nova edició de l’Obert al Futur
Des de finals de maig fins a principis de juliol els comerciants de Sant Martí podran descobrir 

les potencialitats que els seus negocis poden tenir a la xarxa o noves formes de presentar els 
productes o serveis als clients. Ho podran fer de la mà de la nova edició del programa formatiu 

municipal Obert al Futur, que s’està desenvolupant al Cibernàrium del carrer Roc Boronat, 117.
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El 1901 la generació que va ini-
ciar el catalanisme polític con-
temporani va apostar per un
projecte polític del tot nou. En-
front de l’Estat unitari i centra-
lista, que acabava de fracassar de
manera contundent a Cuba i Fili-
pines, aquells joves industrials,
menestrals i treballadors van
apostar per una “autonomia”, que
s’havia d’organitzar mitjançant
un “estatut”.

El model no tenia prece-
dents. Res a veure, òbviament,
amb l’Espanya jacobina i obs-
cura del segle XIX, ni amb el dis-
curs obertament antieuropeu i
antimodern que començava a
predominar entre l’anomenada
Generación del 98 (la del “que
inventen ellos”). Però tampoc
no es tractava exactament
d’una reivindicació de les Cons-
titucions abolides el 1714 (una
“devolution”, a la manera esco-
cesa). Ni tampoc encara d’un
discurs de caràcter netament in-
dependentista, com el que ja
s’albirava a Irlanda.

Enfront dels vells models,
l’”autonomia” semblava una

aposta moderna per un govern
propi que es fes càrrec de les ne-
cessitats d’una societat indus-
trial, urbana i de masses, que
l’Estat espanyol, enfonsat en una
realitat agrària i terriblement en-
darrerida, era incapaç d’entendre
i de gestionar. Però hi havia més
coses: l’economia catalana es tro-
bava totalment vinculada a l’Es-
tat espanyol. Si Gran Bretanya era
aleshores “el taller del món”, Ca-
talunya era “la fàbrica d’Espanya”,
com van recordar els economis-
tes Jordi Nadal i Jordi Maluquer
de Motes en una exposició orga-
nitzada al Born per l’Ajuntament
de Barcelona el 1985.

Tot al llarg de la dinovena
centúria, a l’Estat espanyol es van
confrontar dos models econò-
mics contraposats. El govern i les
elits financeres i latifundistes van
apostar per un model agrari i de-
pendent de l’Europa desenvolu-
pada. Només Catalunya va optar
pel model industrial. Les triful-
gues entre lliurecanvistes (parti-
daris del lliure comerç i de
l’entrada de productes manufac-
turats estrangers) i proteccionis-

tes (defensors de la producció
pròpia) van aixecar un mur d’in-
comprensions i de retrets a
banda i banda del riu Sénia.

Però a partir de 1891 tot es va
capgirar. De cop i volta, els sec-
tors cerealístics castellans es van
trobar que el blat americà, co-
mençava a arribar en ràpids vai-
xells de vapor a molt bon preu.
La seva conversió al proteccio-
nisme va ser fulminant, i va tro-
bar nous aliats, com la naixent
mineria de carbó d’Astúries o la
siderúrgia basca. Els governs de
la Restauració van actuar en con-
seqüència i van començar a ins-
taurar impostos a la importació.

L’economia espanyola de
1891 a 1986 va esdevenir pro-
teccionista, i va acumular endar-
reriments, sectors obertament
obsolets, parasitisme, corrupció
i enormes desigualtats socials.
La Guerra Civil i els vint anys
d’autarquia de tall feixista (1939-
1959) ho van posar encara més
difícil.

El catalanisme polític del
segle XX va ser autonomista per
raons de realisme econòmic.

Però tot i així les empreses cata-
lanes van patir els boicots orga-
nitzats per una part important
de l’opinió pública espanyola da-
vant les campanyes a favor de
l’autonomia. Això s’esdevingué
de manera generalitzada en la
dècada de 1930, durant la Se-
gona República. I encara ha tin-
gut algunes rèpliques a
començament del segle XXI.

Avui, la situació econòmica
és tota una altra. L’economia ca-
talana destina el 62,3% del seu
sector exterior a l’exportació, i
només un 37,7% a la resta de
l’Estat espanyol. Catalunya acu-
mula el 25,6% del total d’expor-
tacions de l’Estat, mentre que
els dos territoris que la seguei-
xen, el País Valencià i Madrid, su-
posen respectivament l’11,3 i
l’11,1 –és a dir, que ni tan sols
sumats arriben a aquell percen-
tatge. Les dades sobre un altre
sector determinant, el turisme,
són tant o més concloents. La
nostra economia, les nostres
empreses, s’han adaptat a un
mercat global que funciona
amb una altra lògica.

Crec que ningú no ho
dubta, ni tan sols l’adversari:
avui la República Catalana és
econòmicament viable.

Agustí Alcoberro
Historiador. Professor de la

Universitat de Barcelona
i exdirector del MHCat

Opinió

Catalunya ja no és la fàbrica d’Espanya
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FUTBOL4“El Júpiter és, sens
dubte, un club de Tercera divisió,
però la realitat a dia d’avui és que
estem a Primera catalana i hem
de ser conscients que aquesta ca-
tegoria també és molt complica-
da”. Aquestes van ser les prime-
res paraules que Alberto Fer-
nández, el tècnic que el Júpiter ha
escollit per substituir Juanjo
García, va pronunciar durant la
seva presentació de la setmana
passada.

Fernández, acompanyat pel
president Joan Rión, va assegu-
rar que la prioritat més imme-
diata és confeccionar la plantilla
que competirà a Primera el curs
que ve. “Hem de fer un bon
equip, que sigui competitiu, fer
una bona pretemporada i jugar
amistosos i, a partir d’aquí, co-
mençarem a competir. Serà ales-
hores quan veurem si ens me-
reixem estar a dalt i lluitar per re-

cuperar la categoria. Sinó, la re-
alitat ens col·locarà en una posi-
ció diferent”, va afegir el tècnic,
que va dir que ja comencen a bus-
car els noms que conformaran la
primera plantilla el curs que ve. 

En aquest sentit, fins ara no
s’ha concretat cap arribada, però
sí que se sap que Pau Darbra i
Eric Cristófol no continuaran
vestint l’elàstica gris-i-grana. Dar-
bra, que ha estat tres temporades
al club, ha fitxat per l’AE Prat de
Pedro Dólera i seguirà a Tercera,
mentre que Cristófol abandona el
Júpiter després de cinc cursos.

Per la seva banda, Rión va as-
segurar que s’han decantat per
Fernández per “les ganes de tre-
ballar” que el tècnic ha demostrat
des del començament. “Amb ell
volem consolidar un projecte
amb el que sigui possible créixer
i tornar a estar on creiem que ens
pertoca”. Rión també va lloar

l’experiència de l’entrenador i va
assegurar que és la persona
adient per al primer equip.

EL FILIAL, A TERCERA CATALANA
El curs per al primer equip es va
cloure amb el descens de cate-
goria, però l’alegria de la tempo-
rada ha arribat de la mà del filial,
que ha aconseguit pujar a Terce-
ra catalana. 

El conjunt de Joan Barber ha-
via aconseguit classificar-se per al
play-off d’ascens després d’haver
tancat la fase regular del cam-
pionat en segona posició amb un
punt menys que el filial del CE
Canyelles. Aquest subcampio-
nat de lliga obligava els gris-i-gra-
na a jugar-s’ho tot en una elimi-
natòria contra la Fundació Unió
Esportiva Vic. El filial va aconse-
guir guanyar a la capital d’Osona
i també en el partit de tornada al
municipal de la Verneda.

Alberto Fernández, presentat
com a entrenador del Júpiter

» El president Rión destaca “les ganes de treballar” del nou tècnic
» El filial dels gris-i-grana segella l’ascens a la Tercera catalana

El filial del Barna s’avança en
el ‘play-off’ de permanència
BÀSQUET4Pas importantíssim
cap a la permanència. El filial del
CB Grup Barna va aconseguir
una victòria molt valuosa en la
seva visita de diumenge passat al
Bàsquet Pratenc (36-60) en el
primer partit del play-off que ha
de decidir els equips que conti-
nuen jugant a Segona catalana la
temporada que ve.

Les de Marcos López van sal-
tar al CEM Julio Méndez sabent
que havien d’aconseguir sí o sí una
victòria al Prat per mantenir la ca-
tegoria, però durant la primera
meitat els nervis van evitar que ju-
guessin el seu millor partit.

El tercer quart, però, va ser un
recital de les del Clot, que gràcies
a un parcial demolidor de 7-28
van aconseguir encarrilar una
victòria que ja no van deixar es-
capar en el darrer període, en el
qual cap dels dos equips va estar
especialment inspirat de cara a
cistella.

D’aquesta manera, amb l’a-
vantatge que va aconseguir al
Baix Llobregat, el Barna tindrà el
primer match ball per encarrilar
la salvació aquest diumenge a
les quatre de la tarda a la Nau del
Clot. Si fos necessari, el tercer par-
tit es jugaria el dia 11 al Prat.

Fernández (dreta), durant la seva presentació amb el president Rión. Foto: CEJ

Cáceres i Galimany guanyen
la cinquena Cursa DIR

ATLETISME4El barceloní Na-
cho Cáceres i la vallenca Marta
Galimany van ser els més ràpids
en la cinquena edició de la Cur-
sa DIR - Guàrdia Urbana que es
va celebrar diumenge passat a la
Diagonal. La prova, que oferia als
participants les distàncies de 5 i
10 quilòmetres, va registrar un rè-
cord de participació històric amb
uns 10.000 atletes, que no van
deixar escapar una nova oportu-
nitat per posar-se a prova.

Cáceres, tot un especialista en
aquestes proves, va ser el més rà-
pid en la distància llarga i va su-

perar Carles Montllor en l’es-
print final per aturar el cronò-
metre en 31 minuts i 16 segons.
Albert Baronet va completar el
podi masculí de 10 quilòmetres.

Per la seva banda, Galimany
va batre el rècord absolut de la
prova i va acabar amb el dotzè mi-
llor temps de tots els partici-
pants, 33 minuts i 59 segons.
Montse Carazo i Yolanda Riera
van ser les ocupants dels altres
dos graons del podi.

Acaymo Juan del Rosario i
Patricia Amador van ser els ven-
cedors en la cursa curta.

L’Handbol Sant Martí suma
quatre punts de sis a la Copa

HANDBOL4L’Handbol Sant
Martí gairebé no ha tingut temps
de llepar-se les ferides després
d’haver-se quedat a les portes de
pujar a la Divisió de plata. El
conjunt de Pedro Pérez va tornar
d’Alacant i, entre dijous i dissab-
te de la setmana passada, va
afrontar els dos partits de la se-
gona fase de la Copa Catalana sè-
nior masculina Gonzalo Usero.
L’equip forma part del grup A de
la competició, amb el Joventut
d’Handbol Mataró i l’OAR de Sa-
badell i després d’haver jugat els
dos partits, el conjunt lila suma
quatre punts de sis que fan que
tinguin gairebé assegurada la
seva presència a la fase final de la

competició, que es disputarà en-
tre els dies 11 i 18 d’aquest mes.

Els dos rivals del conjunt lila
eren vells coneguts, ja que havien
coincidit a la Primera estatal. El
primer partit es va disputar al pa-
velló Besòs contra els vallesans i
va caure del bàndol lila (31-27).
Gairebé sense temps per recupe-
rar forces, dos dies després l’equip
va viatjar fins a la capital del Ma-
resme, on només va poder em-
patar (29-29) tot i que havia arri-
bat a gaudir d’una renda de fins
a quatre gols a la recta final.

Els sabadellencs i els mataro-
nins jugaran el tercer i últim par-
tit del grup demà passat a les sis
de la tarda al pavelló de l’OAR.

Patinatge | L’skatepark de la Mar Bella acull una prova del CEEB
Dissabte passat, algunes de les millors promeses de l’skate de la ciutat van trobar-se a l’skatepark de

la Mar Bella per disputar una de les proves del Consell de l’Esport Escolar de Barcelona (CEEB), el
3StyleBCN. Gerard Rivera, en la categoria de principiants, Daniela Terol, en la femenina i el jove

Matheu, en la masculina, van ser els vencedors. L’última prova del 3StyleBCN es farà dissabte que ve.

Cáceres celebra la seva victòria. Foto: DIR
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AGENDA    UINZENALQ
DIMECRES 14 DE JUNY
20:00 En la penúltima sessió del cicle de cine-

ma social del Poblenou, la protagonista serà
la història del projecte d’autogestió de Can
Masdeu. / Casal de barri del Poblenou.

DIVENDRES I DISSABTES
19:00 L'objectiu del curs Mirada Contemplati-
va, que imparteix Daniel de la Barra, és
desenvolupar la nostra relació amb l'espai ex-
terior i la nostra capacitat d'expressar-nos amb
el dibuix. / Fàbrica de Creació La Escocesa.

DIJOUS 1 I 8 DE JUNY
19:30 El taller Restauració de mobles, que s’im-

parteix a l’Espai Antoni Miró Peris, vol ser un
punt en el qual es puguin aprendre tècniques
bàsiques de restauració amb Jesús Zornoza.
/ Espai Antoni Miró Peris.

A PARTIR DEL 5 DE JUNY
Matí-TardaDones diverses. Violències i resiliències
en el camí de les dones trans és el nom de la
mostra que organitza ACATHI per denunciar
casos de denúncies contra dones transsexuals.
/ Espai Antoni Miró Peris.

TOTA LA QUINZENA
Matí-Tarda David Bowie is és el nomde la

mostra que s’exhibeix al Museu del Disseny
des de finals del mes passat i que mostra més
de 300 objectes d’aquest reconegut cantant.
/ Museu del Disseny de Barcelona.

DIVENDRES 2 I 9 DE JUNY
17:15Darreres dues sessions del taller Cooking
with kids, un taller de receptes en anglès que
coordina Muntsa Holgado. / Centre Cívic
Can Felipa - Poblenou.

DIVENDRES 9 DE JUNY
17:30Mai no deixis de jugar és el nom d’aquesta

sessió lúdica del cicle Lletra petita. Tallers de
descoberta pensat per a nens i nenes però en
el qual també poden participar els adults. /
Biblioteca El Clot - Josep Benet.

10 I 11 DE JUNY
Matí-Tarda Durant el segon cap de setmana del

mes, i en el marc del 25è aniversari dels Jocvs
Olímpics, es faran activitats al CMV. / Centre
Municipal de Vela.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Prepareu els banyadors! En el marc de
la festa major de Paraguai - Perú,
diumenge al migdia se celebrarà la fes-
ta de l’escuma. Activitat gratuïta. / Pla-
ça Puigcerdà.

L’escuma arriba a la Festa 
Major de Paraguai - Perú
Diumenge 4 de juny a les 13:00

La biblioteca del Poblenou ha prepa-
rat un taller de cultura francesa per-
què tothom pugui conèixer millor els
nostres veïns del nord. / Biblioteca Po-
blenou - Manel Arranz.

Dues sessions al Poblenou
sobre la cultura de França
Dijous 1 i 8 de juny a les 21:30

La cantautoria californiana Suzanne
Vega arriba al Room Festival per de-
mostrar que és una de les veus més bri-
llants de la seva generació. / Sala
Razzmatazz.

La nord-americana Suzanne 
Vega aterra a Razzmatazz
Dissabte 10 de juny a les 21:00

Segon partit del play-off de perma-
nència a Segona catalana entre el
Grup Barna B i el Bàsquet Pratenc. / Nau
del Clot.

El filial del Grup Barna
se la juga contra el Prat
Diumenge 4 de juny a les 16:00
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El president del grup municipal d'ERC
a l'Ajuntament de Barcelona, Alfred
Bosch, ha reclamat al govern Colau
que "escolti els veïns i tingui en
compte els resultats" de la consulta
veïnal sobre la superilla del Poblenou
que va finalitzar diumenge passat. “El
resultat és tan contundent que obliga
el govern Colau a replantejar-se la
seva manera d'actuar. Els demanem
una reflexió en profunditat", ha expli-
cat. La consulta va finalitzar diumenge
passat amb 1.517 vots en contra del
projecte i 218 vots a favor.

Pel que fa a l’alberg de la Vila Olím-
pica, Alfred Bosch ha recordat que des
del primer minut “ERC ha donat suport
a la reivindicació dels veïns que dema-
nen aturar el projecte”. De fet, una de
les condicions d’ERC per negociar el
Pla d’Allotjaments Turístics (PEUAT)
va ser precisament trobar la fórmula
perquè l’alberg no tiri endavant. “El go-
vern Colau ha incomplert el pacte i, a
més, ha donat l’esquena a la consulta

que han organitzat els veïns pel seu
compte”, ha assenyalat.

El líder d’ERC a l’Ajuntament ha
posat en valor les consultes organitza-
des "des de baix pels propis veïns" i ha
lamentat que el govern municipal no

hagi donat cap tipus de suport a les ini-
ciatives veïnals. "Colau sembla que
només estigui interessat en les consul-
tes que poden dissenyar des del des-
patx, i no en aquelles que sorgeixen de
la pròpia ciutadania", ha assenyalat.

Aquests darrers dies, els barris del Po-
blenou i la Vila Olímpica han donat tota
una lliçó democràtica al govern de la ciu-
tat. Els propis veïns han organitzat dues
consultes sobre dos temes polèmics que
afecten el districte: el macroalberg de la
Vila Olímpica i la superilla del Poblenou.

Sense cap tipus de suport munici-
pal, s’han obert les urnes i més de 3.000
persones han pogut dir-hi la seva sobre
aquests dos projectes. En ambdós
casos, el resultat ha estat contundent:
els veïns no volen de cap manera l’al-
berg i demanen rectificar la prova pilot
de superilla que ha fet Colau.

El govern BeC-PSC, en lloc d’accep-
tar els resultats, de moment ha preferit
callar. Exigim a Ada Colau que sigui
d’una vegada l’alcaldessa de les con-
sultes, tal com ella mateixa va prometre
en campanya electoral. Però consultes
ho són totes, no només les que interes-
sen al govern. I a la Vila Olímpica i el
Poblenou, la gent ha parlat clar. Volem
un govern que escolti la gent.

Lourdes Arrando
Consellera de districte

d’ERC a Sant Martí

"Cal recuperar la capital de les persones,
una ciutat de progrés i innovació"

Alfred Bosch ha fet balanç de la mei-
tat de mandat a la ciutat de Barcelona
i ha assegurat que, en aquests dos
anys, el govern Colau ha demostrat
que “no vol, no pot i no en sap”. El líder
d’ERC ha explicat que “Colau no vol re-
presentar tothom i posa per davant els
seus interessos de partit” i ho ha ex-
emplificat amb les obres de les Glòries.
“Amb l’aturada de Glòries, el govern ha
paralitzat la ciutat per aconseguir un
titular de premsa i no ha pensat en els
veïns”, ha assegurat.

Bosch ha explicat també que "un
altre dels grans problemes del govern
municipal és que no sap gestionar", so-
bretot en relació a l'espai públic. Bosch
ha exemplificat la crítica amb casos
com el fenomen del top manta. "El caos
no és republicà ni d’esquerres, i preci-
sament perquè som d’esquerres hem
de gestionar bé l’espai públic", ha asse-
gurat. Bosch ha posat altres exemples
com les vagues de Metro o els proble-
mes d'incivisme al Port Olímpic.

En el capítol d'incompliments, Bosch
ha llistat fins a 21 incompliments del go-
vern Colau: "Constatem que el govern
no pot complir amb les seves prome-
ses”. “És ètic prometre consultes i no
fer-ne ni una? O mantenir l'opacitat a
TMB amb sous fora de conveni? És
canvi que l'atenció domiciliària hagi anat
a ACS, l'empresa de Florentino Pérez?",
s’ha preguntat. 

Alfred Bosch ha esbossat les línies
principals del que hauria de ser un
"pla de bon govern per eradicar qual-
sevol problema de gestió" i ha situat
com a eixos principals del pla l'habi-
tatge, el turisme, la convivència, la
mobilitat i l'economia.

El líder d’ERC ha explicat que cal
construir una proposta que fugi del
partidisme i que "busqui un ampli ven-
tall de representativitat que reflecteixi
la societat". "Hem de recuperar la capi-
tal de les persones, una ciutat que be-
neficiï tothom i que sigui capital del
progrés i la innovació", ha conclòs.

Sant Martí
Al Poblenou i la Vila Olímpica
cal escoltar la gent
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